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Već godinama Društvo građevinskih 
inženjera Zagreba (DGIZ) organizira 
ujesen veliki seminar o aktualnostima 
u građevno-tehničkoj regulativi. Ovo-
godišnji je održan 11. listopada 2013. u 
hotelu Westin Zagreb.

Naglasak seminara stavljen je na pet 
održanih okruglih stolova koje je tije-
kom ljeta organizirao Hrvatski savez 
građevinskih inženjera i njegov Odbor 
za regulativu.
Prvo su iznesene teze okruglog stola 
Prostorno planiranje u okviru nacrta 
zakona o prostornom uređenju koje su 
iznijeli Darko Martinec, dipl. ing. arh. i 
Bojan Lindarić, dipl. ing. arh. Posebno je 
izlaganje održao doc. dr. sc. Damir Bekić 
o Implementaciji europske regulative 
o poplavama u dokumente prostornog 
uređenja. Nakon toga je Zdravko Jur-
čec, dipl. ing. građ., predstavio polazišta 
okruglog stola Idejni, glavni i izvedbeni 

projekt u svjetlu prijedloga Zakona o 
prostornom uređenju i Zakona o grad-
nji. Mr. sc. Mihaela Zamolo govorila je 
o raspravi na trećem okruglom stolu 
Temeljni/bitni zahtjevi na građevinu u 

regulativi Republike Hrvatske. Uslijedi-
le su rasprave o Upravnim postupcima 
i aktima u okviru prijedloga Zakona o 
gradnji i Ovlaštenje, licence i cjeloživot-
no obrazovanje u zakonskoj regulativi 
Republike Hrvatske koje su usmjeravali 
Eddy Ropac, dipl. ing. građ. i Boris Čupić, 
dipl. ing. građ.

Seminar je završio komentarom sa-
borske rasprave o prijedlozima nacrta 
Zakona o prostornom uređenju, Zako-
na o gradnji i Zakona o građevinskoj 
inspekciji koji je iznio Josip Binenfeld, 
dipl. iur. Na kraju se Sanja Cvjetko Jer-
ković, dipl. ing. arh., kritički osvrnula na 
arhitektonsko-urbanističku produkciju 
u posljednja dva desetljeća u odnosu 
na društveno-kulturnu ulogu arhiteka-
ta kao i profesionalnog tijela Udruže-
nja hrvatskih arhitekata te zadaća koje 
pred svim graditeljima stoje u buduć-
nosti.
Sudionici seminara obišli su dan kasni-
je naselje luksuznih vila Borčec u Za-
grebu, a prije obilaska su Jurica Škevin, 
dipl. ing. građ., i Zlatko Kirin, dipl. ing. 
građ., govorili o primjeni gabiona i nji-
hovoj ulozi u krajobraznoj arhitekturi.

STRUČNI SEMINAR O GRAĐEVNO-TEHNIČKOJ REGULATIVI

Raspravljene teme s okruglih stolova 
Osim o zakonskim prijedlozima kritički se govorilo o 
arhitektonsko-urbanističkoj produkciji u posljednja dva 
desetljeća i zadaćama graditelja u budućnosti

Sudionici seminara

Darko Martinec i Bojan Lindarić iznose teze okruglog stola o prostornom planiranju

Uredila: Tanja Vrančić
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SJEDNICA PREDSJEDNIŠTVA HSGI-a

Obavljaju se završne pripreme za proslavu 65. obljetnice 
časopisa Građevinar i 60 obljetnice HSGI-a

Sjednica Predsjedništva Hrvatskog sa-
veza građevinskih inženjera (HSGI-a), 24 
po redu, održana je 22. listopada 2013. 
u Zagrebu, a vodio ju je Dragan Blažević, 
dipl. ing. građ., predsjednik HSGI-a.
Nakon što je jednoglasno usvojen za-
pisnik s prethodne sjednice uslijedilo 
je izvješće Odbora za regulativu koje je 
podnijela Miljana Brkić. Održano je pet 
okruglih stolova s petnaestak sudioni-
ka u prosjeku, a voditelji su pripremili i 
prijedlog zaključaka koji su objedinje-
ni i pred usvajanjem. Predsjedništvo 
DGIZ-a je na svojoj sjednici održanoj 
21. listopada 2013. preložilo da se ti 
prijedlozi još jednom pošalju temelj-
nim društvima kako bi se o njima mo-
gli očitovati, a da se potom zaključci 
usvojeni od Predsjedništva HSGI-a 
proslijede Ministarstvu graditeljstva 
i prostornog uređenja. U raspravi što 
je uslijedila sudjelovali su Željka Šarić 
i Dragan Blažević, a govorilo se o struč-
nom seminaru DGIZ-a sa 130 sudioni-
ka na kojem je bilo govora o okruglim 
stolovima te o potrebi da sljedeći okru-
gli stolovi budu organizirani od strane 
DGIT-a Varaždin i DGITM-a iz Čakovca 
te UOVG-a.

U nastavku se posebno raspravlja-
lo o prijedlogu zaključaka, a poticaj je 
DGIZ-a obrazložio predsjednik Zdrav-
ko Jurčec. Potom je doc. dr. sc. Zlata 
Dolaček-Alduk predložila da se upo-
trijebi nomotehnika odnosno da se 
svaki zaključak poveže s pripadajućim 
člankom zakona ili pravilnika. Potom 
je zaključeno da postojeći prijedlozi 
budu podloga za izradu skraćenih za-
ključaka, da se prijedlozi još jednom 
upute temeljnim društvima koji svoje 
prijedloge moraju dostaviti u roku dva 
tjedna. Potom će ih Odbor za regulati-
vu (Miljana Brkić, Zdravko Jurčec i Boris 
Čupić) pripremiti za sljedeću sjednicu 
Predsjedništva, zakazanu za 12. stu-
denoga 2013.
U nastavku se govorilo o pripremama 
za Hrvatski graditeljski forum te pro-
slavi 65. obljetnice časopisa Građevi-
nar i 60. obljetnice HSGI-a, a izvješće 
je podnio prof. dr. sc. Stjepan Lakušić. 
Pripreme napreduju prema očekiva-
nju, a HSGI nastoji ukazati na sve lo-
šije stanje u hrvatskom graditeljstvu.. 
Najavljena je mogućnost da Hrvatska 
pošta i Društvo filatelista izdaju po-
sebnu poštansku marku posvećenu 

Forumu i jubilejima. Na kraju se go-
vorilo o pripremi knjige Izazovi u gradi-
teljstvu koja će biti tiskana za Hrvatski 
graditeljski forum 2013. Svakako se u 
knjizi trebaju naći i zaključci s okruglih 
stolova HSGI-a. Na svečanoj akade-
miji, koja je upriličena 19. studenoga 
2013. u Starogradskoj vijećnici, očeku-
je se tristotinjak gostiju. Pozive treba 
poslati svim temeljnim društvima, 
članovima Skupštine, građevinskim 
tvrtkama i fakultetima, srodnim ča-
sopisima te inženjerskim udrugama 
susjednih zemalja.
Slijedilo je imenovanje Odbora za dodje-
lu nagrada zaslužnim članovima HSGI-a 
te najboljim diplomiranim studentima i 
doktorantima. Članovi su Odbora: prof. 
dr. sc. Stjepan Lakušić, prof. dr. sc. Vje-
ran Mlinarić, prof. dr. sc. Josip Rupčić, 
doc. dr. sc. Zlata Dolaček-Alduk i Željko 
Andričević.
Govorilo se i o provedbi stručnog usavr-
šavanja i potrebi da se za sljedeću aka-
demsku godinu pripremi plan i program 
stručnih seminara. Planove su dosad 
dostavila temeljna društva iz Rijeke, 
Čakovca, Varaždina, Zagreba, Zadra, 
Dubrovnika, Splita, Nove Gradiške i Sla-
vonskog Broda, a ostale treba ponovno 
podsjetiti. Prema planovima temeljnih 
društava sastavit će se plan i program 
koji treba do 30. studenoga 2013. do-
staviti Ministarstvu graditeljstva i pro-
stornog uređenja.
Na kraju je potvrđeno da su gotovo sve 
članarine podmirene, a i za ostale se to 
očekuje do kraja 2013. godine.

Poštanska marka za  
Hrvatski graditeljski forum
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U hotelu Westin Zagreb održan je 11. 
listopada 2013. tradicionalni Bal gra-
đevinara u organizaciji Društva građe-
vinskih inženjera Zagreba (DGIZ). Na 
balu je bilo približno 130 sudionika, a 
posebna je gošća bila ministrica gra-
diteljstva i prostornoga uređenja Anka 
Mrak Taritaš. 
Večer je protekla u veselom i srdačnom 
raspoloženju. Glazbena je dobrodoš-
lica, uz virtuoza na klaviru Vitomira 
Ivanjeka te kušanje i predstavljanje 
poznatih hrvatskih vina i pjenušaca, 
započela u 20 sati. Nakon večere sudi-
onike je zabavljao Massimo koji je više 

ODRŽAN TRADICIONALNI BAL GRAĐEVINARA

U veselom i srdačnom raspoloženju  
Kušana su poznata hrvatska vina i pjenušci, a goste su zabavljali 
virtuoz na klaviru Vitomir Ivanjek, pjevač Massimo sa svojim 
bendom i disko džokej Vito Lalić

Massimo sa svojim bendom

od dva sata pje-
vao svoje pozna-
te uspješnice uz 
pratnju sedmero-
članog benda. Bal 
se nastavio plesom 
uz pjesme koje je 
puštao diskodžokej 
Vito Lalić. Na kraju 
treba istaknuti da je 
cvjetne aranžmane 
koji su pridonijeli 
svečanom ugođaju 
večeri izradio Saša 
Šekoranja.

Obraćanje predsjednika DGIZ-a Zdravka Jurčeca na početku Bala građevinara


